
 

Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 
 
Dato: 13. december 2023 

 

Tid: 17.00 til 19.30  
Der er mad. Forskellige salater.  
Mødes på skolens kontor.  

 

 

Mødedeltagere: Thomas (medl.), Jan (KKFO-leder), Katarine (KKFO-råd), Max (Skoleleder), Charlotte 
(medarb.), Karina (medarb.), Jeppe (medl.), Magnus (medl.), Peter (medl.), Anders (medl.), Anders 
(souschef), Lise (medl.), Anja (medl.) samt Freja, Anne Bella og Ida (elever).  

 

BEMÆRKNINGER 

1. Godkendelse af dagsorden • Godkendelse af dagsorden. 

• Godkendt 

Regnskab 2023 
 

• Hvad kan vi sige nu og hvor langt er vi? 

• En snak om økonomi generelt og den kommunale besparelse 

• Vi kan ikke sige noget lige nu – bilag og data kommer først på den 
anden side af jul, nok i februar. I februar har vi mødet i området, så 
det må blive derefter 

• Det der kan sige er, at vi går ud med et underskud på 4-500.000 kr. 
Det er lidt og mindre end antaget 

• KKFO kommer også ud med et underskud, som er for højt 

• Der er en besparelse på vej i hele kommunen, som er forholdsvis 
stor. Konkret er det et par stillinger. Den stramme økonomi gælder 
hele landet, men besparelserne rammer først i København nu 

2. Halvårsstatus • Skolens fokus ifm. kommunikation – hvordan går det?  

• Som skole er nok ved at være der, hvor vi skal have et 
kommunikationsprincip. Det er interessant at have forældrene ind 
over udarbejdelse af vores principper, også forældre uden for 
skolebestyrelsen. Derudover er alle medarbejdere på kursus i 
kommunikation, hvilket har været blandet – vi er over 140 
medarbejdere. Der er mange vigtige ting, især konkrete redskaber 
og et fælles sprog – samt det at snakke om den svære 
kommunikation 

• Fokustimen – får vi det ud af den vi ønsker og hvad får vi ud af den? 

• Fokustimen er UU, som er alt det der ikke er undervisning. Det er 
der vi kan skrue lidt på skoledagens længde. Eleverne og elevrådet 
er mere interesserede i den end tidligere. Nogen er begyndt at 
kalde den trivselstime 

• Anders spørger ind til, om det kan være en time der kan styres af 
eleverne. Man kunne også kalde timerne fx elevdemokrati i en 
periode og i en anden periode ”job og uddannelse” 



 

• Ida fortæller, at det virker som om, at lærerne mere bevidste om 
hvordan den kan bruges 

• Charlotte fortæller, at elevrådet også spilles en større rolle i timerne 

• Sygefravær og vikarsituation 

• Max tager alle sygefraværssamtaler for at ensrette tilgangen. Det er 
i dette skoleår gået fra 19 dage til 12 dage pr. medarbejder. VI har 
fået det ret meget ned, men er pt. stigende. Vi ligger lavt 
sammenlignet med skoler i området. Lige nu har vi nogle 
langtidssygemeldinger, som trækker det op 

Inklusionsdrøftelsen 
Bilagene fra tidligere møder 

• Inklusionsdrøftelse- fokus på ressourcecentret og elever med flex 
støtte og mobbehandleplan og indsatser. 

• Her et fokus på det områdevise bestyrelsesmøde i februar hvor vi 
alle deltager og bidrager.  

• Der har i dag været et langt møde med flere medarbejdere fra 
ressourcecentret, hvor vi har arbejdet med skolevægring. Der er 
mange elementer i det og alle sager adskiller sig fra hinanden. Det 
er stigende på skoler i hele landet og på skoler der har et højt 
præstationsniveau – den kategori tilhører vi. Eleverne oplever at 
der tales meget om præstationer. Vi har som skole fået 1.2 
millioner til et projekt til at afdække fænomenet i området 

3. Principper til godkendelse  
4. Bilag medsendes. 

• De fire principper skal gerne til endelig godkendelse. 

• Princippet for KKFO - virksomhed er nyt, det er derfor ikke sikkert 
det kan godkendes endnu, måske først ved mødet den 25.1.2024.  

• Grundet afbud til dagens møder og dermed u-beslutningsdygtighed 
udskydes punktet. 

5. Mobbehandleplan 
6. Bilag 

• Sender den nyrevideret mobbehandleplan – til accept. 

• Begge handleplaner – den korte og den lange – er accepterede, og 
der henstilles til, at den korte kommer på hjemmesiden og både 
den korte og lange kommer på Aula i fællesfiler. 

Byggeri og genhusning 
 

• Byggeriet – plan og status.  

• Der kommer til at ske et ryk efter jul. Det følger planen. 

• Trafik 

• Lønstrupvej er færdig, hvilket vi godt kan mærke. 

• Genhusning 

• Vi flyttet 9. klasserne så byggeriet kan rive deres tidligere bygning 
ned nu. 

Meddelelser og nyt fra Nyt fra: 

• Elever 
o Er der penge til sjippetove, bolde og den slags – eller 

andre aktiviteter til pauserne? Skriv en ansøgning til 
Max, så kigger vi på det. 

o Elevrådet vil gerne sige noget til juleafslutningen og 
udnævne en lærer der har gjort noget ekstraordinært for 
fællesskabet. 



 

o Nogle elever har snakket om at lave et skoleblad – hvad 
synes bestyrelsen om det? 

o Madskolen – der er flere elever der har input. Elevrådet 
skal sætte en skriftlig evaluering op, så bakker ledelsen 
op. Generelt oplever de, at det gradvist bliver og smager 
bedre 

• KKFO-råd 
o Der er afholdt forældremøder, og forældrene var 

begejstrede om end der ikke var stort fremmøde 

• Bestyrelsen 
o Intet nyt 

• Personale 
o Klar til at gå på juleferie på en god måde 

• Ledelse 
o Ikke yderligere 

Punkter fremadrettet? Er der nogle bud på hvilke punkter til fremtidige møder? 
Næste møde er den 25. januar 2024 

Evt. • Der spørges ind til Klubbens mobilpolitik. Jeppe oplyser at han 
sidder i Klubbens bestyrelse 

• God jul 

Max sørger for mad – husk at melde tilbage hvis du IKKE kan deltage.  

 


